
 

 

Αθήνα 25 Ιανουαρίου 2023 

ΕΡΩΤΗΣΗ 

Προς την Υπουργό Παιδείας και Θρησκευμάτων 

Θέμα: «Καταστρατήγηση του δικαιώματος δωρεάν σίτισης για τους φοιτητές του 

Πανεπιστημίου Μακεδονίας (ΠΑΜΑΚ)» 

Στην κοινή υπουργική απόφαση Φ5/68535/Β3/2012 (ΦΕΚ 1965/B/18-6-2012) ορίζονται 

οι όροι και οι  προϋποθέσεις  της δωρεάν σίτισης των φοιτητών στα ελληνικά πανεπιστήμια. Η 

απόφαση αυτή αναφέρεται στα εισοδηματικά κριτήρια που πρέπει να πληρούν οι οικογένειες 

προκειμένου τα παιδιά τους να δικαιούνται της  παροχής αυτής. 

Στο Πανεπιστήμιο Μακεδονίας που εδρεύει στη Θεσσαλονίκη, το ακαδημαϊκό έτος 2022-2023, 

δικαιούνται δωρεάν σίτισης 4000 φοιτητές περίπου. Παρόλη τη βούληση του νομοθέτη, όμως 

μόνο 1911 φοιτητές από τους παραπάνω ευεργετούνται από τις προβλέψεις της σχετικής 

διάταξης, αφού δεν επαρκεί η χρηματοδότηση του Υπουργείου Παιδείας, που το ύψος της 

ανέρχεται σε 1.079.000 ευρώ ήτοι 1,79 ευρώ ημερησίως για τους μόλις 1911 φοιτητές. 

 Αποτέλεσμα της συγκεκριμένης πολιτικής είναι το γεγονός ότι 2100 φοιτητές, ενώ πληρούν τα 

κριτήρια δεν σιτίζονται δωρεάν κι οι οικογένειες τους επιβαρύνονται με περίπου 110 ευρώ 

μηνιαίως δηλαδή 1100 ευρώ ετησίως αν επιθυμούν να τρώνε στο φοιτητικό εστιατόριο. Έτσι 

ενώ οι 1911 φοιτητές θα σιτίζονται δωρεάν για τέσσερα χρόνια, οι υπόλοιποι 2100 δεν θα 

ωφεληθούν ποτέ κατά τη διάρκεια της ακαδημαϊκής τους θητείας.  

   Επειδή τα παραπάνω αντιβαίνουν όχι μόνο στην κείμενη νομοθεσία αλλά και στη 

διάταξη του άρθρου 16 παρ. 4 του Συντάγματος, που κατοχυρώνει το δικαίωμα στη δωρεάν 

παιδεία, η οποία σύμφωνα με τον Συνήγορο του Πολίτη (Βλ. υπ. αριθ. 273836/20646/21.5.2020 

έγγραφο), περιλαμβάνει όχι μόνο την απαλλαγή από την καταβολή διδάκτρων αλλά και τη 
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δωρεάν παροχή του ελάχιστου αριθμού των στοιχειωδώς απαραίτητων για την αποτελεσματική 

συμμετοχή στην εκπαιδευτική διαδικασία, όπως τα συγγράμματα, τη σίτιση κτλ. 

Επειδή το συγκεκριμένο ζήτημα έχει ξεσηκώσει πολλές διαμαρτυρίες από τους γονείς 

ενώ έχουν γίνει παραστάσεις διαμαρτυρίας των φοιτητών στον Πρύτανη, που δηλώνει 

αναρμόδιος. 

Ερωτάται η αρμόδια Υπουργός  

Σε ποιες ενέργειες προτίθεται να προβεί άμεσα, ώστε να μην στερούνται του δικαιώματος 

δωρεάν σίτισης, όλοι οι φοιτητές του ΠΑΜΑΚ που τη δικαιούνται; 

Οι ερωτώντες Βουλευτές 

Γιαννούλης Χρήστος 

Αβραμάκης Ελευθέριος 

Αγαθοπούλου Ειρήνη - Ελένη 

Αλεξιάδης Τρύφωνας 

Αναγνωστοπούλου Αθανασία (Σία) 

Αυγέρη Θεοδώρα (Δώρα) 

Βαρδάκης Σωκράτης 

Γκιόλας Ιωάννης 

Δρίτσας Θεόδωρος 

Ζουράρις Κωνσταντίνος 

Κασιμάτη Ειρήνη (Νίνα) 

Κόκκαλης Βασίλειος 

Μάλαμα Κυριακή 

Μαμουλάκης Χαράλαμπος (Χάρης) 

Μάρκου Κωνσταντίνος 

Μεϊκόπουλος Αλέξανδρος 

Μπάρκας Κωνσταντίνος  

Νοτοπούλου Αικατερίνη 

Πούλου Παναγιού (Γιώτα) 

Ραγκούσης Ιωάννης 

Σκουρολιάκος Παναγιώτης (Πάνος) 

Τόλκας Άγγελος 



Τσίπρας Γεώργιος 

Φάμελλος Σωκράτης 

Φίλης Νικόλαος 

Φωτίου Θεανώ 

Χρηστίδου Ραλλία 

Ψυχογιός Γεώργιος 

 

 

 

 




